
Besvarelse af spørgsmål nr. 180 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 24. august 2005

Spørgsmål 180:
"Har Sundhedsstyrelsen gjort brug af mulighederne for at gribe ind over for 
disse speciallæger, som lovgivningen giver hjemmel til?”

Svar:
 Jeg har bedt Sundhedsstyrelsen om en udtalelse.

Styrelsen har oplyst følgende:

”Speciallæger i plastikkirurgi (plastikkirurger) er autoriserede læger med 
supplerende specialuddannelse inden for plastik- og korrektionskirurgi. Det 
er i dag ikke alene plastikkirurger, der udfører kosmetisk virksomhed, idet 
denne virksomhed lovligt kan udføres af alle læger. 

I henhold til gældende lovgivning har Sundhedsstyrelsen for tiden 3 læger i 
skærpet tilsyn på grund af kosmetisk virksomhed, 2 læger har fået udstedt 
påbud på baggrund af deres kosmetiske virksomhed, 2 læger har været til 
møde i Sundhedsstyrelsen med henblik på at drøfte deres faglige kosmeti-
ske virksomhed og 2 sager verserer for tiden for Retslægerådet med hen-
blik på stillingtagen til spørgsmålet om hel eller delvis autorisationsfratagel-
se på baggrund af deres kosmetiske virksomhed.”

Som nævnt i min besvarelse af spørgsmål S 2918 om kosmetiske operati-
oner kan jeg nævne, at jeg på baggrund af Sundhedsstyrelsens anbefalin-
ger i rapporten fra styrelsens arbejdsgruppe om lægers udførelse af kos-
metiske operationer vil fremsætte forslag i den kommende Folketingssam-
ling om ændring af autorisationslovgivningen, der indebærer, at visse kos-
metiske behandlinger, behandlingsmetoder eller behandlingsudstyr frem-
over alene må anvendes af personer med særlige kvalifikationer eller på 
nærmere beskrevne vilkår.
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